



姓名: **蔡锦芳** 副教授

系别: 中文系

导师:

研究方向:

蔡锦芳 女,江苏扬州人,1965年12月出生。上海大学文学院副教授。1986年7月毕业于徐州师范学院中文系。1989年7月毕业于四川师大中国古代文学研究所,获硕士学位。以后一直在四川师大文学院工作。2003年4月毕业于浙江大学古籍所,获博士学位。2003年8月调入上海大学文学院。主要研究杜甫诗歌、清代乾嘉学术等。迄今已在《文史》、《文献》、《国学研究》等刊物上发表学术论文30余篇。出版专著《戴震生平与作品考论》、《杜诗版本及作品研究》两部。另参编《中国文学大辞典·宋辽金卷》。目前主要从事三个课题研究:一是王昶《春融堂集》整理研究,二是全国高校古委会项目杭世骏《道古堂诗文集》整理,三是教育部人文社科项目《杜诗学史与地域文化》。教学方面,主要为本科生讲授中国文学批评史、中国古典文献学,为研究生讲授《清代文学文献》、《版本学与古籍整理》等课程。

Cai Jinfang is from Yangzhou of Jiangsu province. She was born in December of 1965. Now she is a associate professor of literature college in Shanghai University . In July of 1986, she graduated from Chinese language and literature department of Xuzhou Normal College. In July of 1989, she graduated from the institution of Chinese anciant literature of Sichuan Normal University, and acquired a master' s degree. Since then she had been working in literature college of Sichuan Normal University. In April of 2003, she graduated from the institution of Chinese ancient books of Zhejiang University, and acquired a doctor' s degree. In August of 2003, she transfered to the literarure college of Shanghai University . She study mostly Dufu' s poems and the learning that was emerged in Qianlong-Jiaqing' s time in Qing dynasty .Up to now, she have published twenty-seven research papers on the publications like Wen Shi , Studies in Sinology and so on. Besides this,she joined in compiling the volume Song Liao Jin among Big Dictionary of Chinese Literature. At present she studies mostly two items: one is Studies of Daizhen' s Life and Books, it is supported financially by Shanghai Education Committee ,it will be finished in December of 2006. Another is Chronology of Old Style Poems Pproduced in Minguo Time, it is supported financially by the Liberal Fund of Shanghai University, it will be finished in July of 2006. In teaching respect, she teaches mainly these courses: the critical history of Chinese literature ,Chinese classical documents for undergraduates, the literary documents of Qing dynasty for graduate students.

成果、项目与获奖

近期成果

杨伦《杜诗镜铨》研究上	2010
钟嵘《诗品》评陆机“不贵绮错	2008
蒋金式及其批《杜工部诗集辑注	2007
杜甫、钱谦益、陈寅恪戏题诗之	2006
钱载与戴震交恶之缘起	2006
戴震“求十分之见”的治学方法	2005
戴震《某翁颂辞》、《与某书》	2004
刘大櫟与徽州学术文化——兼为	2002
赵子栎未尝注杜考	2002
戴震生平与作品考论	2001

近期项目

杜诗学史和地域文化	2009
杭世骏《道古堂诗文集》整理	2009
戴震生平与作品考论	2005

近期获奖

华东地区大学出版社第八届优秀	2009
----------------	------